
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2021-06-07

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Plats och tid
Ajournering

Norrtäljesalen/Teams måndagen den 7 juni 2021 kl. 18:00-20:28
19.18-19.23

Beslutande Ledamöter

Bino Drummond (M) (ordförande)
Staffan Tjörnhammar (M)
Ann Lewerentz (M)
Lotta Lindblad Söderman (M)
Anders Olander (C) (vice ordförande)
Tommy Lundqvist (C)
Robert Beronius (L)
Göte Vaara (KD)
Ulrika Falk (S) (2:e vice ordförande)
Olle Jansson (S)
Hanna Stymne Bratt (S)
Aleksandar Srndovic (S)
Britt-Marie Bardon (V)
Camilla Rydstrand (MP)

Ersättare
Roland Brodin (M)
Henrik Hedensiö (M)
Gunnar Englund (C)
Christina Frisk (L)
Åsa Wennerfors (L)
Ingrid Markström (S)
Margareta Lundgren (S)
Conny Andersson (S)
Dennis Ekström (SD)
Anna Söderblom (V)
Yvonne Svensson (ROOP)
Per Lodenius (C)
Garbriel Liljenström (MP)

Övriga närvarande Anette Madsen (Kommundirektör)
Mikael Forssander (Kanslichef)
Sanahul Khan (KD) (Politisk sekreterare)
Helen Edling (V) (Politisk sekreterare)
Erik Carenholm (S) (Politisk sekreterare)
Nicklas Salmin (L) (Politisk sekreterare)
Fredrik Lidby (ROOP) (Politisk sekreterare)
Jacob Heitmann (SD)
Håkan Wahlgren (Chefscontroller)
Germund Jonsson (Ekonomidirektör)
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Björn Hjertsson (IT-support)
Erik Klockare (Exploaterings ingenjör)
Sven-Erik Öhlin (Markförvaltare)
Charlotte Köhler (Mark- och exploateringschef)
Sandra Bombas (Chefsjurist)

Justerare Ulrika Falk

Justeringens plats och tid Kommunstyrelsekontorets kansli ,  2021-06-09   00:00

Sekreterare
Paragrafer §§103-140

Ida-Maria Olofsson

Ordförande        
Bino Drummond

Underskrifter

Justerande        
Ulrika Falk

Anslag/Bevis
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunstyrelsen

Sammanträdesdatum 2021-06-07

Datum då anslaget sätts upp 2021-06-10 Datum för anslags nedtagande 2021-07-01

Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelsekontorets kansli

     Underskrift

Ida-Maria Olofsson
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 Ärendelista
§103 Val av justerare
§104 Ändringar i föredragningslistan
§105 Informationsärenden
§106 Utökning av verksamhetsområde för allmänna vattentjänster kvartal 2 

våren 2021
§107 Antagande av förslag till nya avfallsföreskrifter för Norrtälje kommun
§108 Antagande av detaljplan för fastigheten Furusund 2:76 i Blidö församling
§109 Antagande av detaljplan för fastigheten Spillersboda 1:20 och del av 

fastigheten Spillersboda 1:26 i Frötuna församling
§110 Antagande av Upphävande av tomtindelning av kvarteret Jupiter i 

Norrtälje stad
§111 Riktlinjer för bedömning av planbesked
§112 Handlingsplan för Rävsnäs hamn
§113 Hamnordning Rävsnäs hamn
§114 Yttrande avseende översiktsplan 2022 Sigtuna kommun - samråd
§115 Yttrande gällande fastställelse av vägplan för ombyggnad av väg 77 

delen Uppsala Länsgräns – Eknäs i Norrtälje kommun, Stockholms län
§116 Yttrande till Trafikförvaltningen gällande trafikförändringar i SL-trafiken 

2021/22
§117 Tilläggsanslag 2021 - Reinvestering Rodenskolans yttertak 2020
§118 Coronapaket: Nystart Norrtälje
§119 Reviderade ägardirektiv för Norrtälje Kommunhuskoncern
§120 Delårsrapport 1, 2021 för Kommunstyrelsen
§121 Internkontrollrapport för Kommunstyrelsen 2021
§122 Delårsrapport 1 per april 2021 för kommun och bolag
§123 Internkontrollrapport för Norrtälje kommun och koncern för delår 1 2021
§124 Slutredovisning avseende utökning av verksamhetsområde för allmänna 

vattentjänster samt investering för utbyggnaden i Skebobruk
§125 Slutredovisning avseende Investering 2019 - Förnyelse av 

spillvattenledningar i Södersvik
§126 Slutrapport Investeringsanslag för utbyggnad av det kommunala VA-

ledningsnätet i Grisslehamn
§127 Beslut om uppsägning av avtal med Täby kommun gällande gemensamt 

överförmyndarkansli
§128 Antagande av reviderad Reglemente för Kommunala Pensionärsrådet
§129 Antagande av reviderat Reglemente för Rådet För Funktionshinder 

(RFF)
§130 Klotterpolicy för Norrtälje kommun
§131 Motionsredovisning 2021
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§132 Trygghets- och informationspunkter
§133 Samarbetsavtal mellan Norrtälje kommun och Norrtälje vatten och avfall 

AB
§134 Destinationsråd för Roslagen
§135 Fördelning av medel för lokal utvecklingspeng år 2021
§136 Yttrande till kommunrevisionen gällande rapport – Granskning av 

exploateringsredovisning
§137 Yttrande till kommunrevisionen gällande rapport – Granskning av större 

investeringsprojekt
§138 Svar på motion från Mikael Strandman (SD) avseende att lämna 

Mälardalsrådet
§139 Anmälan av delegationsbeslut till Kommunstyrelsen
§140 Meddelanden - anmäls i Kommunstyrelsen
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§103

Val av justerare
Beslut
Ulrika Falk (S) utses att tillsammans med ordförande justera protokollet. Justering äger rum på 
kommunstyrelsekontoret den 9 juni.
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§104

Ändringar i föredragningslistan
Sammanfattning av ärendet
Ärende §§ 107 Antagande av förslag till nya avfallsföreskrifter för Norrtälje kommun och Ärende §§ 
132 trygghets- och informationspunkter utgår.
 

Sida 6 / 57



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2021-06-07

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§105

Informationsärenden
Sammanfattning av ärendet
Ingen information förelåg.

Beslutet ska skickas till 
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§106 Dnr KS 2021-591

Utökning av verksamhetsområde för allmänna vattentjänster kvartal 2 
våren 2021
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:
Kommunfullmäktige att utöka verksamhetsområdet för allmänna vattentjänster med de fastigheter 
som framgår av bilaga 1 och 2.
 

Sammanfattning av ärendet
Norrtälje Vatten & Avfall föreslår kommunfullmäktige att utöka verksamhetsområdet för allmänna 
vattentjänster. Sammanlagt berör ärendet fyra fastigheter vilka har eller planeras att få anslutning till 
kommunens allmänna VA-anläggning.
Samtliga fastigheter bedöms ha behov av allmänna vattentjänster i ett större sammanhang enligt § 6 
lagen (2006:412) om allmänna vattentjänster (LAV). Utvidgningen är nödvändig för att rättigheter och 
skyldigheter enligt LAV, kommunens VA-taxa och allmänna bestämmelser för användandet av 
Norrtälje kommuns allmänna vatten- och avloppsanläggning (ABVA) ska gälla för de berörda 
fastigheterna.

Beslutsunderlag

§92 KSAU Protokollsutdrag och tjänsteutlåtande avseende Utökning av verksamhetsområde för 
allmänna vattentjänster kvartal 2 våren 2021

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
VA-chef
VD                                                                                                                                    
Verksamhetssamordnare Norrtälje Vatten & Avfall
VA-ingenjör: va-ing@nvaa.se
Kartingenjör: va-kartor@nvaa.se
Bygg- och miljönämnden
Handläggare av tjänsteutlåtandet
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§107 Dnr KS 2021-403

Antagande av förslag till nya avfallsföreskrifter för Norrtälje kommun
Beslut
Ärendet utgår.

Beslutsunderlag

§93 KSAU Protokollsutdrag och tjänsteutlåtande avseende Antagande av förslag till nya 
avfallsföreskrifter för Norrtälje kommun
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§108 Dnr KS 2014-2513

Antagande av detaljplan för fastigheten Furusund 2:76 i Blidö församling
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:
Kommunfullmäktige antar detaljplan för fastigheten Furusund 2:76 Blidö församling.

Sammanfattning av ärendet
Syftet med detaljplanen är att i en planprocess pröva möjligheten att ändra nuvarande användning 
allmänt ändamål till bostadsändamål och centrumverksamheter. Planförslaget bedöms vara i linje 
med översiktsplanens målsättning om att ge möjlighet för fler att bosätta sig i skärgården samt 
utvecklingen av turism och besöksnäringen. 
Genomförandet av detaljplanen bedöms innebära en risk för negativ påverkan på lokalt 
kulturhistoriskt värde i miljön och den historiskt visuella kopplingen mellan vattnet och funktionerna 
på land med tullhus och värdshus. Den byggbara ytan begränsas för att säkerställa de historiska 
siktlinjerna vid sidan om den tillkommande byggnaden. 
Strandskyddet fortsätter att vara upphävt för den byggbara ytan, då fastigheten redan är 
ianspråktagen på ett sådant sätt att den saknar betydelse för strandskyddets syften.

Beslutsunderlag

§42 SBU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende  Antagande av detaljplan för fastigheten 
Furusund 2:76

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Planavdelningen
Sökande/Fastighetsägare
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§109 Dnr KS 2017-1075

Antagande av detaljplan för fastigheten Spillersboda 1:20 och del av 
fastigheten Spillersboda 1:26 i Frötuna församling
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:
Kommunfullmäktige beslutar anta detaljplan för fastigheten Spillersboda 1:20 och del av fastigheten 
Spillersboda 1:26 i Frötuna församling.

Sammanfattning av ärendet
Fastigheten Spillersboda 1:20 är idag klassificerad som samlingslokal och det finns idag en gammal 
dansbana på fastigheten som tidigare var ett mycket populärt tillhåll för dans året om.
Under processen har det framkommit att det finns ett betydande intresse för ett bevarande av 
dansbanan samt möjligheten att fortsatt klassificera fastigheten som samlingslokal genom yttranden 
och en namninsamling med 459 underskrifter. 
Under den andra granskningen framkom synpunkter från länsstyrelsen om att det återinförda 
strandskyddet inte hade en tillräcklig omfattning samt att riskutredningen inte tillräckligt tydligt 
motiverade avvikelse från länsstyrelsens riktlinjer avseende riskavstånd från sjömack.
Kommunen har inte kunnat motivera tillräckliga skäl att upphäva strandskyddet på den västra sidan 
av fastigheten och därför rättat sig efter länsstyrelsens rekommendation för att undvika ett 
upphävande av detaljplanen. Riskutredningen har kompletterats för att tydligare motivera avsteg från 
Länsstyrelsens riktlinjer.

Beslutsunderlag

§43 SBU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Antagande av detaljplan för fastigheten 
Spillersboda 1:20 och del av fastigheten Spillersboda 1:26 i Frötuna församling

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Planavdelningen
Sökande/fastighetsägare
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§110 Dnr KS 2021-303

Antagande av Upphävande av tomtindelning av kvarteret Jupiter i 
Norrtälje stad
Beslut
Kommunstyrelsen antar upphävande av tomtindelning av kvarteret Jupiter i Norrtälje stad
Ändring av detaljplan för kvarteren Faktoriet, Phaeton, Phoebus, Venus, Verkstaden och Jupiter.

Sammanfattning av ärendet
Planändringens syfte är att möjliggöra en ändamålsenlig fastighetsbildning för fastigheterna Jupiter 
1, 10, 13 och 15. Denna ändring är kopplad till kommande uppdrag med markanvisning, 
marköverlåtelse och exploatering av fastigheterna. Gällande detaljplan ändras genom att 
bestämmelsen om fastighetsindelning för fastigheterna Jupiter 1, 10, 13 och 15 upphävs. Ändringen 
får till följd att fastigheterna inte längre omfattas fastighetsindelningsbestämmelser och en 
ändamålsenlig fastighetsbildning kan därmed genomföras.
Kostnader uppstår för kommunen i samband med planarbetet. Detta uppdrag är kopplat till 
kommande uppdrag med markanvisning, marköverlåtelse och exploatering av fastigheterna Jupiter 
1, 10 och 15. Inom ramen för planuppdraget tillkommer inga övriga kostnader mer än nedlagd tid 
avseende handläggning av planuppdraget.

Beslutsunderlag

§44 SBU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Antagande av Upphävande av 
tomtindelning av kvarteret Jupiter i Norrtälje stad

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Planavdelningen
Mark- och exploateringsavdelningen
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§111 Dnr KS 2019-268

Riktlinjer för bedömning av planbesked
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänner förslag till riktlinjer för bedömning av planbesked

Sammanfattning av ärendet
Planavdelningen har tagit fram riktlinjer för bedömning om planläggning är lämplig eller inte, vid 
begäran om planbesked. Syftet med riktlinjerna är dels att tydliggöra när kommunen anser att 
planläggning är lämplig, dels att kunna ge bättre information om plan- och bygglagens regler och 
kommunens kriterier vid bedömningen. 
Med stöd av riktlinjerna från kommunstyrelsen kan planavdelningens bedömningar ge en medveten 
prioritering av planärenden som syftar till långsiktigt hållbara planer. Riktlinjerna ska tillämpas vid 
lämplighetsbedömningen av planärenden som ännu inte påbörjats. Riktlinjerna gäller inte för beslut 
som nämnden redan har fattat om att ge planavdelningen i uppdrag att påbörja planarbete.
Planavdelningen ser ett behov av att kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott antar riktlinjerna 
för lämplighetsbedömningen av följande skäl:

 Kommunen blir tydligare med när planläggning kan ske
  Långsiktigt hållbar planering prioriteras istället för att lösa akuta problem
  Planläggning som berör flera fastigheter prioriteras istället för frimärksplaner
 Information kan ges om kommunens kriterier
 Kunderna i Norrtälje blir nöjdare

Beslutsunderlag

§45 SBU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Riktlinjer för bedömning av planbesked

Beslutande sammanträde
Reservationer & protokollsanteckningar
Jacob Heitmann (SD) reserverar sig till förmån för sitt eget yrkande.

Yrkanden
Jacob Heitmann (SD) yrkar på följande:
Sverigedemokraterna är positiva till bebyggelse på landsbygden. Vi anser att fler barnfamiljer i 
kommunen skulle ge en gynnsammare åldersfördelning och stärkt ekonomi. Vi är övertygade om att 
Norrtälje kommun är attraktiv – vacker natur och relativ närhet till storstadsområden. Av den 
anledningen vill vi främja villabebyggelse på landsbygden genom att bland annat uppmuntra kluster 
av småhus som ger en känsla av bygemenskap. Genom att begränsa antalet så att rekvisitet i Lagen 
om allmänna vattentjänster, §6 ”större sammanhang” inte uppfylls kan Va-anläggningarna utföras 
som enskilda eller samfällda lösningar. Kravet på allmänna vattentjänster bortfaller. Ett exempel på 
ett sådant kluster är Gåsvik 1:5, med 17 fastigheter med 300 kvm byggrätt.
Av skäl enligt ovan yrkar Sverigedemokraterna att:
Riktlinjerna kompletteras med ett stycke under rubriken Lämpligt att planlägga, efter ”…volym och 
kvalitet i planläggningen.”
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Kommunen är positiv till sammanhållen villabebyggelse, så kallade kluster, där VA kan lösas enskilt 
eller samfällt.
 
Bino Drummond (M) yrkar avslag till Jacob Heitmanns (SD) yrkande.

Beslutsgång
Ordföranden ställer kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag mot Jacob Heitmann 
(SD) avslagsyrkande och frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Planavdelningen
Bygglovschef
Författningssamlingen
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§112 Dnr KS 2020-2335

Handlingsplan för Rävsnäs hamn
Beslut

1. Kommunstyrelsen beslutar anta föreslagen Handlingsplan för Rävsnäs hamn enligt 
samhällsbyggnadskontorets tjänsteutlåtande den 7 maj 2021.

2. Anta föreslagen Utvecklingsplan för Rävsnäs hamn enligt bilaga 2 till 
samhällsbyggnadskontorets tjänsteutlåtande den 7 maj 2021.

3. Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut avseende medel om 1 450 tkr för iordningsställande 
av kaj för renhållningsverksamheten omdisponeras för bygge av kaj inom befintlig 
investering.

4. Samhällsbyggnadskontorets mark och exploateringsavdelnings budgetram för 2024 utökas 
med 55 tkr för ökade kapitalkostnader avseende omdisponering av medel för bygge av kaj.

Sammanfattning av ärendet
Föreslagen handlingsplan är förvaltningens övergripande plan för hur Rävsnäs hamn ska utvecklas. 
Den ger även en föreslagen tidsordning på de åtgärder som ska utföras. I handlingsplanen finns 
föreslagen Utvecklingsplan för Rävsnäs hamn. Här redovisas de förslagna åtgärder som behöver 
genomföras för att separera gods- och persontransporter. Detta för att få en säkrare miljö för alla 
som nyttjar hamnen men även att styra en viss typ av transporter till en viss del av hamnen för att 
lättare kunna utföra de åtgärder som behövs till just den verksamheten. Rävsnäs hamn är 
kommunens största och viktigaste replipunkt. Flera av åtgärderna i den föreslagna utvecklingsplanen 
utförs för att leva upp till de förväntningar som finns ifrån regionen avseende replipunkter.
I tidigare beslut ifrån 2016 ska viss del av medlen omfördelas för att kunna nyttjas till bygge av kaj.

Beslutsunderlag

§46 SBU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Handlingsplan för Rävsnäs hamn
Tjänsteutlåtande Handlingsplan för Rävsnäs hamn.
Bilaga 2. Föreslagen Utvecklingsplan för Rävsnäs hamn

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Anders Olander (C) och Olle Jansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag som bifalls av Anders Olander (C) och Olle Jansson (S), och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Mark- och exploatering
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§113 Dnr KS 2021-848

Hamnordning Rävsnäs hamn
Beslut
Kommunstyrelsen antar förslagen hamnordning för Rävsnäs hamn i enlighet med 
Kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtande den 4 maj 2021.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att yrkestrafik får endast nyttja sjösättningsrampen och den 
yttre hamnen för lastning och lossning mellan följande tider:
1 maj - 30 september: kl. 07:00 - 19:00.
1 oktober - 30 april: kl. 06:00 - 19:00.

Sammanfattning av ärendet
Hamnordningen i Rävsnäs behöver förnyas, bestämmelser om hur hamnen får användas behöver 
förtydligas. Föreläggande på buller har kommit in från Bygg och miljönämnden. Mark och 
exploateringsavdelningen som driftar Rävsnäs hamn har tagit fram ett förslag till ny hamnordning där 
behoven av förändrad hamnordning har inarbetats, där så är möjligt.

Beslutsunderlag

§47 SBU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Hamnordning Rävsnäs hamn
Tjänsteutlåtande avseende Hamnordning Rävsnäs hamn
Bilaga 1. Förslag till ny Hamnordning 2021

Beslutande sammanträde
Reservationer & protokollsanteckningar
Jacob Heitmann (SD) reserverar sig till förmån för sitt eget yrkande.

Yrkanden
Jacob Heitmann (SD) yrkar följande:
Kommunen erbjuder idag uthyrning av bodar i Räfsnäs Hamn och Sverigedemokraterna vill 
komplettera och förordar även en möjlighet till kontaineruthyrning. Framförallt efter sophanteringens 
flytt till kapellskärs hamn.
Sverigedemokraterna yrkar att: Fyra containrar tillförs av kommunen i samband med sop- och 
avloppsflytt till Kapellskär.
 
Anders Olander (C) yrkar följande:
Yrkestrafik får endast nyttja sjösättningsrampen och den yttre hamnen för lastning och lossning 
mellan följande tider:
1 maj - 30 september: kl. 07:00 - 19:00.
1 oktober - 30 april: kl. 06:00 - 19:00.

Olle Jansson (S) yrkar bifall till Anders Olander (C) tilläggsyrkande.
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Beslutsgång
Ordföranden ställer först kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag mot Jacob Heitmanns (SD) 
yrkande och frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
Ordförande frågar sedan om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Anders Olander (C) 
tilläggsyrkande, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Mark- och exploateringsavdelningen
Kommunens författningssamling
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§114 Dnr KS 2021-760

Yttrande avseende översiktsplan 2022 Sigtuna kommun - samråd
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna samhällsbyggnadskontorets förslag till yttrande över 
samrådsförslag till ny översiktsplan för Sigtuna kommun, Översiktsplan 2022.

Sammanfattning av ärendet
Sigtuna kommun har bjudit in till samråd om ny översiktsplan för Sigtuna kommun, Översiktsplan 
2022. Översiktsplanen beskriver kommunens utveckling samt hur den regionala stadskärnan 
Arlanda-Märsta ska utvecklas genom planering för fler bostäder, arbetstillfällen, utvecklad service 
och förbättrade kollektivtrafikförbindelser till övriga regionen. 
Norrtälje kommun tycker att samrådsförslaget är väl genomarbetat och beskriver hur Sigtuna 
kommun ska utvecklas på lång sikt. Utvecklingen av den regionala stadskärnan Arlanda-Märsta 
stämmer väl överens med RUFS 2050 och skapar fler arbets- och utbildningstillfällen i regionen. 
Norrtälje kommun är positiva till de satsningar som görs för att förbättra kollektivtrafiken och 
tillgängligheten i regionen, såsom utveckling av Märsta station, ett attraktivt kollektivtrafikstråk mellan 
Märsta station och Arlanda samt Roslagsbanans förlängning från Vallentuna till Arlanda. Norrtälje 
kommun hade dock gärna sett att den direktlinje från Arlanda till Rimbo och Norrtälje stad som 
Norrtälje kommun verkar för hade beskrivits i Sigtuna kommuns översiktsplan.

Beslutsunderlag

§52 SBU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende  Översiktsplan 2022 Sigtuna kommun - 
samråd

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Sigtuna kommun kontaktcenter@sigtuna.se
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§115 Dnr KS 2020-1652

Yttrande gällande fastställelse av vägplan för ombyggnad av väg 77 
delen Uppsala Länsgräns – Eknäs i Norrtälje kommun, Stockholms län
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna tekniska kontorets förslag till yttrande som sitt eget och 
överlämnar det till Trafikverket.

Sammanfattning av ärendet
Trafikverket beslutade 2017 att en ny riksväg 77 mellan länsgränsen och Trafikplats Rösa ska 
byggas söder om Rimbo och söder om Finsta. Från Alhamrakorsningen och västerut mot 
länsgränsen ligger vägen kvar i befintligt läge. Vägen föreslås utformas med 8,5 meter körbana. I 
Gottröra föreslås separerade gång- och cykelvägar och vid hållplatser utmed övrig sträcka breddas 
vägrenen till närmsta anslutning. Vägen föreslås att utföras med 1+1 körfält med referenshastigheten 
80 km/tim.
Norrtälje kommun har tidigare påtalat för Trafikverket de stora trafiksäkerhetsproblem som kommer 
att uppstå om vägen inte byggs mötesfri med 2+1 körfält i 100 km/tim. Tekniska kontoret föreslår att 
kommunen anser att vägplanen kan fastställas men med tillägg att Trafikverket anordnar en 
pendlarparkering i Gottröra.
Trafikverket vill inte ansvara för anläggande och drift av en pendlarparkering. Tekniska kontoret vill 
med detta yttrande meddela att kommuner i regel inte har något driftsansvar på landsbygden utan är 
statens uppgift.

Beslutsunderlag

§94 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Yttrande gällande fastställelse av 
vägplan för ombyggnad av väg 77 delen Uppsala Länsgräns – Eknäs i Norrtälje kommun, 
Stockholms län

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Trafikverket
Avdelningschef
Trafikstrateg
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§116 Dnr KS 2021-515

Yttrande till Trafikförvaltningen gällande trafikförändringar i SL-trafiken 
2021/22
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna tekniska kontorets förslag till yttrande som sitt eget och 
överlämnar det till Trafikförvaltningen.
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att tillägga följande till yttrandet:
Buss 637 Norrtälje mot Singö, med avfärd 07:18 och ankomst till Hammarby Väddö 07:54.
Denna tur används för elever söderifrån som ska till Norrsundsskolan. Bussen ankommer väldigt 
sällan före klockan 08:00 vilket gör att eleverna regelmässigt kommer några minuter för sent till 
skolstart som är 08:00. Bussen ska enligt tidtabell hinna släppa av vid Elmsta skola, Älmsta 
busstation och Hammarby inom ett tidsspann av tre minuter, vilket inte är rimligt med tanke på att 
denna tur har många resande till dessa hållplatser. Turen har tidigare anpassats något med hänsyn 
till skolstart, men inte tillräckligt. 
Buss 637 från Singö mot Norrtälje passerar på vardagar Grisslehamns skola klockan 13:29 
respektive 15:59. Skoldagen slutar 14:30 för mellanstadiebarnen. De som har rätt till skolskjuts och 
som ska söderut måste alltså vänta 1,5 timme efter skolans slut. Så antingen får de välja annan 
skola eller skrivas in på fritids fast de egentligen inte har behov.  Förslag till ändring: lägg till en tur 
eller möjligen senarelägg turen klockan 13:29.

Sammanfattning av ärendet
Trafikförvaltningen har översänt föreslag till trafikförändringar inför 2021/22. Trafikförvaltningen 
utarbetar varje år förslag till trafikförändringar i kollektivtrafikutbudet avseende nya linjer, 
linjesträckningar, turtäthet och trafikeringstid.
Totalt berörs 11 busslinjer av föreslagna förändringar. Två busslinjer, linje 644 Mora vägskäl-
Söderhall via Ledinge och linje 686 Norrtälje-Kista, föreslå läggas ned. Tekniska kontoret föreslår att 
kommunen motsätter sig dessa indragningar. två linjer föreslås få ökat turutbud med anledning av 
nedläggning av linje 644 och tre linjer föreslås få minskat turutbud.
För sjötrafiken föreslås tre linjer att upphöra att trafikera vissa bryggor och öar. två linjer föreslås få 
minskat turutbud och första linje föreslås få en omdragning.
I övrigt vill Tekniska kontoret med detta yttrande lämna synpunkter på föreslagna trafikförändringar 
och även framföra kommunens prioriteringar gällande kollektivtrafik samt andra relevanta synpunkter 
för att utveckla kollektivtrafiken.
 

Beslutsunderlag

§95 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Yttrande till Trafikförvaltningen gällande 
trafikförändringar i SL-trafiken 2021/22
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Beslutande sammanträde
Reservationer & protokollsanteckningar
Britt-Mari Bardon (V) lämnar in följande protokollsanteckning: 
Vi tycker generellt att yttrande är bra, förlängd giltighetstid för enhetstaxa, att linje 676 Norrtälje-
Stockholm anpassas för resande till och från Norrtälje med av och påstigningsförbud mellan 
Tekniska högskolan och Roslags-Näsby men vill passa på att lyfta följande:
Med hänvisning till den tredje punkten i I Nordostkommunernas vision för åren 2010 till 2040: “Ökad 
kollektivtrafikandel och minskad belastning på  vägtrafiknätet för att begränsa klimatpåverkande 
utsläpp” så vill vi slå ett slag för Roslagsbanan. Vi önskar att kommunen så fort möjligheten uppstår 
argumenterar och agerar för att planeringen för förlängning av Roslagsbanan till Rimbo påbörjas.
När det gäller lokaltrafik i en såpass stor och vidsträckt kommun som vår måste man räkna med att 
tillhandahålla en service för medborgarna i form av lokaltrafik även fast vissa turer inte är fullt ut 
använda. Det är viktigt med de här linjerna för en landsbygds och skärgårdskommun för att 
möjliggöra fast boende även längre ut från stadskärnan.
 
Jacob Heitmann (SD) lämnar in följande protokollsanteckning: 
Sverigedemokraterna håller med om Tekniska kontorets rekommendationer till yttrande i sin helhet, 
där Sverigedemokraterna särskilt står bakom att Norrtälje Kommun vill behålla ‘Linje 644 Mora 
vägskäl-Söderhall’. Detta är den enda busslinjen i Riala som gör det möjligt att pendla kommunalt till 
Sthlm på ett rimligt sätt, där bussen går upp till E18 vid Ledinge Trafikplats på morgonen och 
eftermiddagar, som är viktigt för Rialaborna. Det är inte lämpligt av Trafikförvaltningen att förlänga 
resor eller krångla till det för de som måste använda lokaltrafiken på landsbygden.

Yrkanden
Camilla Rydstrand (MP) yrkar följande:
Buss 637 Norrtälje mot Singö, med avfärd 07:18 och ankomst till Hammarby Väddö 07:54.
Denna tur används för elever söderifrån som ska till Norrsundsskolan. Bussen ankommer väldigt 
sällan före klockan 08:00 vilket gör att eleverna regelmässigt kommer några minuter för sent till 
skolstart som är 08:00. Bussen ska enligt tidtabell hinna släppa av vid Elmsta skola, Älmsta 
busstation och Hammarby inom ett tidsspann av tre minuter, vilket inte är rimligt med tanke på att 
denna tur har många resande till dessa hållplatser. Turen har tidigare anpassats något med hänsyn 
till skolstart, men inte tillräckligt. 

Buss 637 från Singö mot Norrtälje passerar på vardagar Grisslehamns skola klockan 13:29 
respektive 15:59. Skoldagen slutar 14:30 för mellanstadiebarnen. De som har rätt till skolskjuts och 
som ska söderut måste alltså vänta 1,5 timme efter skolans slut. Så antingen får de välja annan 
skola eller skrivas in på fritids fast de egentligen inte har behov.  Förslag till ändring: lägg till en tur 
eller möjligen senarelägg turen klockan 13:29.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag med Camilla Rydstrands (MP) tilläggsyrkande, och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget.
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Beslutet ska skickas till 
Trafikförvaltningen
Gatu- och parkavdelningschef
Trafikstrateg
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Ekonomiärenden

§117 Dnr KS 2021-572

Tilläggsanslag 2021 - Reinvestering Rodenskolans yttertak 2020
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige beslutar tidigare beviljat reinvesteringsanslag utökas med 27 000 tkr till 
totalt 41 650 tkr för Rodenskolans yttertak.

2. Finansiering sker med egna medel.
3. Total kapitalkostnad som uppkommer, uppgår till 2013 tkr/år (år 1)
4. Uppkommen kapitalkostnad finansieras genom internhyra från och med 2024 till 

utbildningsnämnden.
Kommunstyrelsekontoret får i uppdrag att göra redaktionella ändringar i beslutspunkt 4, ändra till 
utbildningsnämnden.

Sammanfattning av ärendet
Delar av Rodenskolan yttertak av korrigerad plåt har idag uppnått sin tekniska livslängd och behöver 
ersättas med en ny yttertaklösning. I tidigare beslut KS § 66 den 11 april 2016 tilldelades 1350 tkr 
samt KS § 86 den 27 april 2020 tilldelades 13300 tkr för denna åtgärd. Total har projektet idag 14650 
tkr. För att bygganden ska få en långsiktig, bra och hållbar taklösning så behöver projektet ett 
tilläggsanslag med 27 000 tkr. Totalt investeringsbelopp blir då 41 650 tkr.
Total kostnad, det vill säga avskrivning kapitalkostnader inklusive ränta år 1 uppgår till 2013 tkr/år.
Kostnadsökningen i projektet beror på att vi idag har genomfört en helt ny undersökning och 
utredning på yttertaket och gjort några omvärderingar hur den nya taklösningen ska se ut. Den nya 
taklösningen har en längre teknisk livslängd och kommer att uppfylla sin funktion resten av 
byggandens tekniska livslängd. Taklösningen ska även möta dom tidigare problemen med kondens 
på vinden och fuktinträngning genom yttertaket på ett mycket bättre sätt än tidigare föreslagen 
lösning.

Beslutsunderlag

§81 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Tilläggsanslag 2021 - Reinvestering 
Rodenskolans yttertak 2020

Beslutande sammanträde
Reservationer & protokollsanteckningar
Ulrika Falk (S) lämnar in följande protokollsanteckning: 
Rodengymnasiets lokaler uppfördes 1967, och har stora renoveringsbehov. Det nu liggande förslaget 
om en reinvestering på drygt 41 mnkr för Rodenskolans yttertak är en ansenlig summa. Vi 
socialdemokrater skulle vilja se en översyn av vilka kommande upprustningsbehov som finns för 
Rodengymnasiets lokaler, och hur de sammanlagda kostnaderna kan jämföras med byggandet av en 
helt ny gymnasieskola. 
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Yrkanden
Ulrika Falk (S), Tommy Lundqvist (C), Robert Beronius (L) och Olle Jansson (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag som bifalls av Ulrika Falk (S), Tommy Lundqvist (C), Robert Beronius (L) 
och Olle Jansson (S), och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Tekniska kontoret
Fastighetsavdelningen
Ekonomiavdelningen
Barn- och utbildningskontoret
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§118 Dnr KS 2021-890

Coronapaket: Nystart Norrtälje
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige beslutar att genomföra Coronapaketet Nystart Norrtälje
2. Kommunfullmäktige beslutar att reglera budgetramarna 2021 enligt följande:  

o Barn och skolnämndens ram utökas med 15 mnkr,
o Utbildningsnämndens ram utökas med 2 mnkr,
o Kultur och fritidsnämndens ram utökas med 2 mnkr,
o Socialnämndens ram utökas med 1 mnkr,
o KSON tillförs 0,8 mnkr i extra medlemsbidrag år 2021,
o Kommunstyrelsens verksamheter får utökad ram med 5,3 mnkr, vilket finansieras 

genom att kommunstyrelsens ram för oförutsett minskas med 26,1 mnkr.
3. Regleringen av budgetramarna gäller tillfälligt under år 2021, effekterna inför 2022 beaktas i 

arbetet med mål och budget 2022-2024
4. Budgetregleringarna påverkar inte kommunens budgeterade resultat utan är en omfördelning 

av budget mellan nämnder.
5. Återrapportering av vidtagna åtgärder och kostnader redovisas i samband med 

årsredovisning 2021

Sammanfattning av ärendet
Politisk skrivelse av M, C, L, KD har inkommit, ”Coronapaket: Nystart Norrtälje”, för beslut i 
kommunstyrelse och kommunfullmäktige. Utifrån de negativa effekter som coronapandemin haft på 
samhälle och den kommunal verksamheten under 2021 har ett politiskt initiativ inkommit för att 
mildra effekterna.

Beslutsunderlag

Tjänsteutlåtande avseende Coronapaket Nystart Norrtälje
Bilaga 1. Politisk skrivelse Coronapaket - Nystart Norrtälje

Beslutande sammanträde
Deltar ej i beslut
Ulrika Falk (S) meddelar att socialdemokraterna ej deltar i beslut.
Camilla Rydstrand (MP) meddelar att miljöpartiet de gröna ej deltar i beslut.
Jacob Heitmann (SD) meddelar att Sverigedemokraterna ej deltar i beslut.
Britt-Mari Bardon (V) meddelar att vänsterpartiet ej deltar i beslut.

Reservationer & protokollsanteckningar
Ulrika Falk (S) lämnar följande protokollsanteckning: 
Långtidsarbetslösheten stiger i Norrtälje i spåren av Coronapandemin; på två år är har antalet 
personer som varit utan arbete i mer än 24 månader ökat med hela 81%. För de som varit utan 
arbete i mer än tolv månader är samma siffra 65%. Ungdomsarbetslösheten är 44% högre idag än 
vid samma tidpunkt för två år sedan. Samtidigt har ett stort antal äldre varit isolerade under över ett 
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års tid, och många barn och ungdomar har tvingats till distansundervisning under långa perioder. Det 
här har påverkat både skolresultat och elevernas välmående. Vi ser också en oroväckande 
utveckling där antalet anmälningar om våld i nära relationer ökar kraftigt i efterdyningarna av 
pandemin.

Med allt detta i åtanke är det välkommet att det moderatledda styret satsar på att tillföra mer resurser 
till nämnderna. Samtidigt är tillskottet om 26 miljoner långt ifrån tillräckligt – inte minst med tanke på 
att nämnderna prognosticerar ett underskott på 27,3 miljoner kronor för 2021. Tillskottet kan därför 
närmast liknas vid att täppa till hål snarare än en nystartssatsning.
Av de 26 miljonerna satsas också en försvinnande liten del på jobbsatsningar. Det krävs krafttag för 
att motverka det växande utanförskapet som riskerar att växa fram i vår kommun när 
långtidsarbetslösheten nu ökar. Tyvärr saknas både krafttag och idéer i det förslag till nystartsatsning 
som det moderatledda styret nu presenterat.

Distansundervisningen och den höga frånvaron under Coronapandemin har också skapat en 
utbildningsskuld i hela vår kommun. Det krävs rejäla satsningar på att ge alla elever rätt 
förutsättningar att nå deras kunskapsmål. Barn- och skolnämnden prognosticerar idag ett underskott 
på 13,7 miljoner kronor för 2021, och kommer att behöva genomföra besparingsåtgärder för att 
uppnå en budget i balans. Satsningen på 15 miljoner kronor är därför välkommen men otillräcklig.
Vi ser oroväckande tecken på att den psykiska ohälsan i samhället efter pandemin, inte minst bland 
ungdomar. Även anmälningar om våld i nära relationer skjuter i höjden. Tyvärr saknas satsningar på 
att motverka de här negativa trenderna. Socialdemokraterna i Norrtälje kommun kommer att 
återkomma i ett senare skede med vilka åtgärder som vi tror behövs för att motverka pandemins 
negativa effekter för Norrtälje kommuns invånare.

Yrkanden
Robert Beronius (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag som bifalls av Robert Beronius (L), och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Barn- och skolnämnden
Utbildningsnämnden
Kultur- och fritidsnämnden
Socialnämnden
KSON
Kommunstyrelsen
Ekonomidirektör
Revisionen
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§119 Dnr KS 2021-889

Reviderade ägardirektiv för Norrtälje Kommunhuskoncern
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige beslutar anta reviderade ägardirektiv för Norrtälje Energi AB, 
Roslagsbostäder AB, Campus Roslagen AB, Norrtälje vatten & avfall AB samt Norrtälje 
Kommunhus AB enligt bilaga 1, med ändringen att ingen prioritering sker mellan personal 
hos företag och organisationer i kommunen och unga vuxna i åldersspannet 20-28 år med 
stadigvarande inkomst när det rör frågan om befintligt bestånd som kan erbjudas när bolaget 
har vakanta studentbostäder.

2. Uppdra åt stämmoombud att rösta för att ägardirektiven fastställs av bolagsstämman i 
respektive bolag.

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del

1. Uppdra åt Campus Roslagen AB att i sin verksamhetsplan årligen tydliggöra kriterier för att 
få söka bostad hos bolaget.

Sammanfattning av ärendet
I kommunstyrelsens verksamhetsplan för 2021 uppdras åt kommundirektören och 
ekonomiavdelningen att ta fram nya ägardirektiv för kommunkoncernens bolag. Förslaget har 
arbetats fram med underlag från dialoger med bolagen, budgetprocessen och workshop med 
representanter från bolagens styrelser, VDs och tjänstemän inom ekonomi, juridik samt VD för 
Norrtälje Kommunhus AB. Föreslagna revideringar avser de specifika direktiven för samtliga i 
koncernen ingående bolag och innefattar bl.a. justeringar avseende avkastningskrav och ett nytt 
avsnitt rörande ”Trygg, säker och störningsfri verksamhet för samtliga bolag. För Campus Roslagen 
AB förslås därutöver ändringar rörande direktiv kopplade till uthyrning av bostäder och arbete med 
vattenfrågor/Utvecklingscentrum för vatten.

Beslutsunderlag

§82 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Reviderade ägardirektiv för Norrtälje 
kommunhuskoncern
Bilaga 1. Särskilda direktiv till Norrtälje kommunhus AB revideringar efter KSAU 210528

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Ulrika Falk (S) yrkar att ordningen för i hur befintligt bestånd kan erbjudas när bolaget har vakanta 
studentbostäder revideras så att ingen prioritering sker i ägardirektiven mellan personal hos företag 
och organisationer i kommunen och unga vuxna i åldersspannet 20-28 år med stadigvarande 
inkomst.
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Bino Drummond (M) yrkar att kommunstyrelsen ska uppdra åt Campus Roslagen AB att i sin 
verksamhetsplan årligen tydliggöra kriterier för att få söka bostad hos bolaget.
 
Camilla Rydstrand (MP) yrkar att det tydligt behöver framgå vem som har rätt att söka lägenhet på 
campus, tydliggöra vilka utbildningar som uppfyller kriteriet för studentlägenhet på campus samt att 
studier på gymnasienivå som berättigar till CSN-bidrag ska ingå bland dessa.
 
Staffan Tjörnhammar (M) yrkar avslag på Camilla Rydstrands (MP) tilläggsyrkande. 

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
 
Sedan frågar ordföranden om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Ulrika Falks (S) yrkande, 
och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
 
Sedan frågar ordföranden om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Bino Drummonds (M) 
yrkande, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
 
Sedan ställer Ordförande Camilla Rydstrands yrkande (MP) mot Staffan Tjörnhammars 
(M) avslagsyrkande, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Staffan Tjörnhammars 
(M) yrkande.

Beslutet ska skickas till 
Norrtälje Kommunhus AB
Campus Roslagens AB
Norrtälje Energi AB
Roslagsbostäder AB
Norrtälje vatten & avfall AB
Författningssamlingen

Sida 29 / 57



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2021-06-07

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§120 Dnr KS 2021-15

Delårsrapport 1, 2021 för Kommunstyrelsen
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår:
1. Kommunstyrelsen godkänner styrelsens delårsrapport 1 per april 2021.
2. Kommunstyrelsen ger kommundirektören i uppdrag att arbeta med redovisade åtgärder inom 
kommunstyrelsekontoret för en ekonomi i balans, identifiera ytterligare åtgärder, samt återkomma i 
delårsrapport 2 med en återredovisning av effekterna av vidtagna åtgärder.
3. Kommunstyrelsen uppmanar kontoren att nogsamt följa utvecklingen av mål och uppdrag för att 
nå måluppfyllelse och leverans av uppdrag under året, samt att tydliggöra när försenade uppdrag 
förväntas slutlevereras.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen har upprättat delårsrapport 1 per april 2021 enligt kommunens styrmodell. I 
ärendet redovisas uppföljning av uppdrag, inriktningsmål och indikatorer i kommunstyrelsens 
verksamhetsplan 2021-2023, ekonomiskt utfall för perioden och prognos helår, en riskanalys samt 
förslag till åtgärder för en ekonomi i balans för kommunstyrelsekontorets verksamheter (exkl. 
kommunala detaljplaner).

Beslutsunderlag

§83 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Delårsrapport 1, 2021 för 
Kommunstyrelsen

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
 
Mötet ajourneras: 19.18 - 19.23 

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsekontoret/Ekonomiavdelningen
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§121 Dnr KS 2021-19

Internkontrollrapport för Kommunstyrelsen 2021
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott antar Internkontrollrapport för Kommunstyrelsen verksamhetsåret 
2021 i enlighet med tjänsteutlåtande och överlämnar den till Kommunstyrelsen.

Sammanfattning av ärendet
Den interna styrningen och kontrollen är en del av kommunens styrsystem och ett redskap för 
kommunens ledning. Detta för att främja en effektiv ledning av organisationen, hantering av risker, 
utveckling av verksamheten och utvärdering av verksamhetens resultat - ytterst för att säkerställa att 
verksamhetens syfte och mål nås.
Vid delårets slut i arbetet med internkontrollen framkom inga större avvikelser och verksamheterna 
fortsätter att implementera arbetssättet med internkontroll och nyttjar internkontrollens potential som 
ett kvalitetshöjande verktyg.

Beslutsunderlag

§84 KSAU Protokollsutdrag och tjänsteutlåtande avseende Internkontrollrapport för 
Kommunstyrelsen 2021

Beslutande sammanträde
Reservationer & protokollsanteckningar
Camilla Rydstrand (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 
Miljöpartiet är positiva till den nya strukturen och ambitionsnivån för kommunens internkontroll. Av 
underlaget att döma så kan man konstatera att själva kontrollen i sig inte riktigt klarats av i relation till 
vad som planerats i internkontrollplanerna. En stor del av arbetet verkar än så länge handla om att 
planera för hur internkontrollen ska utföras, snarare än att faktiskt utföra de planerade kontrollerna. 
Vi har full förståelse för att det är ett omfattande implementeringsarbete som kräver genomarbetade 
upplägg, men vill ändå påpeka att det är själva granskningen av den egna verksamheten som är 
syftet med internkontrollen och att det är angeläget att man når hela vägen tid och inte fastnar i 
frågor kring rutiner på bekostnad av de faktiska kontrollerna.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
Ordförande för kommunens revisorer
Strategisk kvalitetsutvecklare
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§122 Dnr KS 2021-16

Delårsrapport 1 per april 2021 för kommun och bolag
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:
Kommunfullmäktige beslutar:

1. Delårsrapport 1 per april 2021 för Norrtälje kommun och bolag godkänns.
2. Uppdra till nämnder/styrelse med prognostiserat underskott för 2021 att omgående vidta 

åtgärder för att reducera underskottet och inarbeta vidtagna och planerade åtgärder i 
delårsrapport 2 per augusti för att nå en ekonomi i balans.

3. Uppdra till nämnder/styrelse att vidta åtgärder för ökad måluppfyllelse och för slutförande av 
kommunfullmäktiges uppdrag under 2021

4. Uppdra till kommunstyrelsen att sammanställa status på planerade leveranstidpunkter för 
nämndernas/styrelsens uppdrag i Mål och Budget 2021-2023 och återredovisa dessa senast 
i samband med delårsrapport per augusti till kommunfullmäktige

5. Uppdra till socialnämnden att göra en fördjupad analys av volymutvecklingen 
(ärenden/placeringar) och biståndsbedömningarna i syfte att nå en långsiktigt 
kostnadseffektivare verksamhet, och återredovisa till kommunstyrelsens sammanträde i 
september 2021.

6. Uppdra till barn- och skolnämnden att göra en fördjupad analys av barn- och 
elevutvecklingen 2020-2022 för hemkommun och huvudman samt den ekonomiska 
situationen för egenregi verksamheten, och återredovisa till kommunstyrelsens sammanträde 
i september 2021.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del
1. Kommunstyrelsekontoret uppdras att göra erforderliga redaktionella och tekniska justeringar i 

delårsrapport 1 2021.
2. Kommunstyrelsekontoret ges i uppdrag att utveckla uppföljningen av mål, indikatorer och 

uppdrag till delårsrapport per augusti 2021

Sammanfattning av ärendet
I delårsrapport 1 per 2021-04-30 för kommunen visar prognosen för helåret ett resultat på 189,0 
mnkr inklusive prognostiserat resultat av exploateringsverksamheten vilket är 81,8 mnkr bättre än 
budget eller 4,9 procent av skatteintäkter och stadsbidrag. Resultat exklusive exploatering är 179 
mnkr. Nämnder avviker negativt med 27,3 mnkr.

Norrtälje kommuns resultat per april 2020 uppgår till 43,7 mnkr, vilket är en positiv avvikelse mot 
budget med 113,2 mnkr.
Investeringsvolymen för 2021 prognostiseras till 302,7 mnkr (exkl. VA och renhållning)
Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje redovisar ett underskott per april 2021 om 6,1 
mnkr. Helårsprognosen visar ett underskott på 26,9 mnkr. Avvikelsen avser främst kostnader 
avseende husläkarmottagningar och minskade bidrag från Region Stockholm.
TioHundra AB visar ett resultat per april om -37,0 mnkr. Justerat för diskonteringsränteeffekt, 
merkostnader och uteblivna intäkter för covid-19 uppgår resultatet till -2,2 mnkr. Prognosen för 
helåret uppgår till -68,4 mnkr och justerat för ovanstående till +10,7 mnkr.
Norrtälje kommunhus AB, Norrtälje Energi AB, Campus Roslagen AB, Roslagsbostäder AB och 
Norrtälje vatten och avfall AB prognostiserar ett resultat om 21,3 mnkr vilket är 14,0 mnkr sämre 
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än  Mål och Budget 2021-2023. Av underskottet är 10 mnkr hänförbart till NVAA där underskottet 
balanseras mot tidigare överskott.

Beslutsunderlag

§85 KSAU Protokollsutdrag och tjänsteutlåtande avseende Delårsrapport 1, 2021 för Norrtälje 
kommun och koncern
Bilaga 1. Delårsrapport 1 för Norrtälje kommun och koncern

Beslutande sammanträde
Reservationer & protokollsanteckningar
Ulrika Falk (S) lämnar följande protokollsanteckning: 
Barn- och skolnämnden prognosticerar ett underskott på 13,7 miljoner kronor för helåret 2021, vilket 
innebär att besparingsåtgärder kommer att krävas för att nå en ekonomi i balans. 
Socialdemokraterna ser med oro på de konsekvenser det kan innebära för elevernas skolgång, inte 
minst nu när behoven av extrastöd har ökat för många elever i spåren av Coronapandemin.
Utöver det prognosticerade underskottet så ska barn- och skolnämnden kompensera fristående 
förskolor och skolor med 15,4 miljoner kronor för underskott i den kommunala verksamheten 2018-
2020. Det moderatledda styret har ännu inte klargjort hur den kostnaden ska hanteras av 
kommunen. Det är av yttersta vikt att det inte innebär ytterligare besparingsåtgärder för förskole- och 
skolverksamheten. Vi socialdemokrater hade velat se en lösning på detta redan i samband med 
delårsrapport 1.
 

Yrkanden
Ulrika Falk (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.  

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag som bifalls av Ulrika Falk (S), och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
Samtliga förvaltningar i kommunen
Kommunalförbundet sjukvård och omsorg i Norrtälje kommun
Tiohundra AB
Roslagsbostäder AB
Campus Roslagen AB
Norrtälje Energi AB
Norrtälje vatten och avfall AB
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§123 Dnr KS 2021-18

Internkontrollrapport för Norrtälje kommun och koncern för delår 1 2021
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott antar Internkontrollrapport för Norrtälje Kommun per delår 1  2021 i 
enlighet med tjänsteutlåtande och överlämnar den till Kommunstyrelsen.

Sammanfattning av ärendet
Den interna styrningen och kontrollen är en del av kommunens styrsystem och ett redskap för 
kommunens ledning. Detta för att främja en effektiv ledning av organisationen, hantering av risker, 
utveckling av verksamheten och utvärdering av verksamhetens resultat - ytterst för att säkerställa att 
verksamhetens syfte och mål nås.
Vid delårets slut i arbetet med internkontrollen framkom inga större avvikelser och verksamheterna 
fortsätter att implementera arbetssättet med internkontroll och nyttjar internkontrollens potential som 
ett kvalitetshöjande verktyg

Beslutsunderlag

§86 KSAU Protokollsutdrag och tjänsteutlåtande avseende Internkontrollrapport för Norrtälje 
kommun och koncern för delår 1 2021

Beslutande sammanträde
Reservationer & protokollsanteckningar
Camilla Rydstrand (MP) lämnar följande protokollsanteckning:
Miljöpartiet är positiva till den nya strukturen och ambitionsnivån för kommunens internkontroll. Av 
underlaget att döma så kan man konstatera att själva kontrollen i sig inte riktigt klarats av i relation till 
vad som planerats i internkontrollplanerna. En stor del av arbetet verkar än så länge handla om att 
planera för hur internkontrollen ska utföras, snarare än att faktiskt utföra de planerade kontrollerna. 
Vi har full förståelse för att det är ett omfattande implementeringsarbete som kräver genomarbetade 
upplägg, men vill ändå påpeka att det är själva granskningen av den egna verksamheten som är 
syftet med internkontrollen och att det är angeläget att man når hela vägen tid och inte fastnar i 
frågor kring rutiner på bekostnad av de faktiska kontrollerna.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
Ordförande för kommunens revisorer
Strategisk kvalitetsutvecklare
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§124 Dnr KS 2018-591

Slutredovisning avseende utökning av verksamhetsområde för allmänna 
vattentjänster samt investering för utbyggnaden i Skebobruk
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna slutredovisning av investeringsprojekt 18022 utökning av 
verksamhetsområde för allmänna vattentjänster i Skebobruk.

Sammanfattning av ärendet
Utbyggnad har skett av VA-ledningsnätet i Skebobruk. Sammanlagt har 35 stycken nya 
förbindelsepunkter upprättats. Utbyggnad har skett efter:
Etapp 1 Södra Gribbyvägen samt del av Brobyvägen.
Etapp 2 Fagerviksvägen, Stinsvägen och Vallonvägen.
Etapp 3 Talluddsvägen, Storängsvägen och Storängshöjden.
Den totala kostnaden för att genomföra projektet är 26 784 Tkr och beviljade investeringsmedel 
uppgår till 20 680 Tkr, kostnader för ett antal lättryckavloppspumpar samt lantmäteriförrättning 
kvarstår. Projektet har en negativ avvikelse om 6 104 Tkr.
Efter 1 januari har anmälan skett till styrgruppen att beviljade investeringsmedel skulle komma att 
överskridas samt har avvikelsen mot budget redovisats i VA-avdelningens uppsiktsplikt.
Kommunstyrelsen har anslagit medel för VA-ledningsutbyggnaden i beslut 11 juni 2018 § 134.
Ekonomisk redovisning samt beskrivning av projektet finns redovisat dels i detta utlåtande samt i 
slutrapporten för Skebo verksamhetsområde.
 

Beslutsunderlag

§89 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Slutredovisning avseende Utökning av 
verksamhetsområde för allmänna vattentjänster samt investering för utbyggnaden i Skebobruk

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
VA- Verksamhetssamordnare
Teknik- och klimatnämnden
Kommunstyrelsen
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§125 Dnr KS 2019-622

Slutredovisning avseende Investering 2019 - Förnyelse av 
spillvattenledningar i Södersvik
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna slutredovisning av investeringsprojekt 19 030 
ledningsförnyelse av avloppsledningar i Södersviks samhälle.
 

Sammanfattning av ärendet
Förnyelse har skett av befintligt spillvatten nät genom schaktfri metod genom infodring (relining) i 
Södersvik.
Investeringsbudgeten  är på 3 500 tkr. Den totala kostnaden för projektet är  3 510 tkr. Projektet har 
en negativ avvikelse om 10 tkr.
Kommunfullmäktige beslutade om förnyelse av kommunens spillvatten nät i Södersvik KS 190520 § 
62.

Beslutsunderlag

§90 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Slutredovisning avseende Investering 
2019 - Förnyelse av spillvattenledningar i Södersvik

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Tekniska kontoret
VA-avdelningen
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§126 Dnr KS 2015-1316

Slutrapport Investeringsanslag för utbyggnad av det kommunala VA-
ledningsnätet i Grisslehamn
Beslut
Kommunstyrelsen  föreslår:
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna slutredovisning av investeringsprojekt 150 51 
ledningsförnyelse av vattenledningar och avloppsledningar i Grisslehamns samhälle
 

Sammanfattning av ärendet
Förnyelse har skett av befintligt spillvatten nät genom schaktfri metod genom infodring (relining) i 
Grisslehamn.
Investeringsbudgeten  är på 9 293 tkr. Den totala kostnaden för projektet är  8 684 tkr.
Projektet är en del av det av Kommunfullmäktige beslutade förnyelse och utbyggnad av vatten- och 
avlopp i Grisslehamn  KS 2015 § 201.
 

Beslutsunderlag

§91 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Slutrapport Investeringsanslag för 
utbyggnad av det kommunala VA-ledningsnätet i Grisslehamn

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
 

Beslutet ska skickas till 
Tekniska kontoret
Norrtälje vatten och avfall AB
Kommunstyrelsen
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Allmänkommunala ärenden

§127 Dnr KS 2021-1021

Beslut om uppsägning av avtal med Täby kommun gällande 
gemensamt överförmyndarkansli
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:
1.     Kommunfullmäktige säger upp avtalet med Täby kommun gällande gemensamt 
överförmyndarkansli.
2.     Kommunstyrelsen får i uppdrag att starta överförmyndarverksamheten i egen regi, med 
verksamhetstart den 1 januari 2023, och inarbeta kommande årliga driftskostnader i 
Överförmyndarens ram i Mål och budget 2022-2024.

Sammanfattning av ärendet
Norrtälje kommun har sedan 2012 köpt överförmyndarkanslitjänster av Täby. Avtalet har haft en rad 
brister och varit kostnadsdrivande varför kommunstyrelsens arbetsutskott gav 
kommunstyrelsekontoret i uppdrag att omförhandla nuvarande avtal. Under våren har företrädare 
från kommunstyrelsekontoret tillsammans med företrädare för Täby kommun tagit fram ett förslag till 
ett nytt avtal men har ännu inte kommit överens om en ny kostnadsfördelningsprincip eller ett antal 
detaljfrågor. Under arbetet har det framkommit att det finns en politisk majoritet för att säga upp 
nuvarande avtal och bedriva verksamheten i egen regi. Avtalet måste sägas upp senast den 30 juni 
2022 för att verksamheten ska kunna starta den 1 januari 2023. Därför måste ärendet behandlas 
senast vid kommunfullmäktiges sammanträde den 21 juni.

Beslutsunderlag

Tjänsteutlåtande avseende Uppsägning av avtal med Täy kommun gällande gemensamt 
överförmyndarkansli(361761) (0)
Bilaga 1. SWOT-Analys över att ta hem Överförmyndarverksamheten

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Ulrika Falk (S) och Robert Beronius (L) yrkar bifall till förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag som bifalls av Ulrika Falk (S) och Robert Beronius (L), och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Sida 38 / 57



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2021-06-07

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen
Överförmyndaren
Täby kommun
Kommunstyrelsekontorets ekonomiavdelning, budgetteamet
Kommunstyrelsekontorets stab
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§128 Dnr KS 2021-825

Antagande av reviderad Reglemente för Kommunala Pensionärsrådet
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige anta kommunstyrelsekontorets reviderade förslag till Reglemente för 
Kommunala Pensionärsrådet (KPR)

Sammanfattning av ärendet
Det finns ett behov av att revidera Reglemente för Kommunala Pensionärsrådet (KPR). De gällande 
Reglementen beslutades under 2015. Av flera skäl behövs en översyn genomföras som ändrat 
huvudmannaskap, anpassning till kommunens övriga styrdokument, språkbruk, benämningar på 
organisation och sammanställning av mandat och ledamöter samt vissa tillägg.
Kommunala pensionärsrådets ledamöter har fått lämna sina synpunkter.

Beslutsunderlag

§96 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Antagande av reviderad Reglemente för 
Kommunala Pensionärsrådet

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen
Samtliga nämnder i Norrtälje kommun
Samtliga kommunala bolag
Kommunalförbundet för Sjukvård och omsorg i Norrtälje
Trygghet i Norrtälje (TINK)
Äldreombudsman
Pensionärernas Riksorganisation (PRO)
Sveriges Pensionärsförbund (SPF)
Svenska Kommunalpensionärernas förbund (SKPF)
Norrtäljes finska föreningar
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§129 Dnr KS 2021-827

Antagande av reviderat Reglemente för Rådet För Funktionshinder 
(RFF)
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:
Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsekontorets reviderade förslag till Reglemente för Rådet För 
funktionshinder (RFF)
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra kommunstyrelsekontoret göra redaktionella 
förändringar i tjänsteutlåtandet.

Sammanfattning av ärendet
Det finns ett behov av att revidera Reglemente för Rådet För Funktionshinder (RFF).
De gällande Reglementen beslutades under 2015. Av flera skäl behövs en översyn genomföras som 
ändrat huvudmannaskap, anpassning till kommunens övriga styrdokument, språkbruk, benämningar 
på organisation och sammanställning av mandat och ledamöter samt vissa tillägg.    
Ledamöter för Rådet För Funktionshinder har fått lämna sina synpunkter.

Beslutsunderlag

§97 KSAU Protokollsutdrag och tjänsteutlåtande avseende Antagande av reviderat Reglemente för 
Rådet För Funktionshinder (RFF)

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Bino Drummond (M) yrkar att kommunstyrelsekontoret får i uppdrag att göra erforderliga 
redaktionella ändringar. 

Beslutsgång
Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Ordförande frågar sedan om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Bino Drummonds (M) 
yrkande, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Kommunal Pensionärsrådet (KPR)
Rådet för Funktionshinder (RFF)
Kommunstyrelsen
Samtliga nämnder i Norrtälje kommun
Samtliga kommunala bolag
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Kommunalförbundet för Sjukvård och omsorg i Norrtälje
Trygghet i Norrtälje (TINK)
Äldreombudsman
Pensionärernas Riksorganisation (PRO)
Sveriges Pensionärsförbund (SPF)
Svenska Kommunpensionärernas förbund (SKPF)
Norrtäljes finska föreningar
Finsk förvaltningssamordnare (FFO)
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§130 Dnr KS 2020-531

Klotterpolicy för Norrtälje kommun
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige godkänner klotterpolicyn för Norrtälje kommun och kommunkoncern
2. Policyn ska verkställas senast 1 januari 2022

Sammanfattning av ärendet
Trygg i Norrtälje kommun har fått i uppdrag att ta fram klotterpolicy för Norrtälje kommun och 
Norrtälje kommunhus AB med syftet att Norrtälje kommun ska vara en attraktiv och trygg kommun 
utan klotter och skadegörelse. Genom att införa Klotterpolicy för Norrtälje kommun och sanera utifrån 
en 0- vision kommer kostnaderna att kunna öka i ett initialt läge. På sikt kommer vi att minska 
kostnaderna på våra kommunala objekt.

Beslutsunderlag

§99 KSAU Protokollsutdrag och tjänsteutlåtande avseende Klotterpolicy för Norrtälje kommun

Beslutande sammanträde
Deltar ej i beslut
Olle Jansson (S) meddelar att socialdemokraterna ej deltar i beslut.
Camilla Rydstrand (MP) meddelar att miljöpartiet de gröna ej deltar i beslut.

Reservationer & protokollsanteckningar
Britt-Mari Bardon lämnar in skriftlig reservation till förmån för sitt eget yrkande: 
Vi yrkar avslag på det här ärendet eftersom vi ser den här skrivelsen som en ideologisk 
skrivbordsprodukt som inte har någon relevans i verklighetens Norrtälje (eller någon annan stad för 
den delen). Detta av flera anledningar vilka vi beskriver i följande punkter:
 
1. Vi har inte ett stort problem med klotter i Norrtälje. Enligt statistik från BRÅ (2019) så var antalet 
anmälda klotterbrott 366 stycken i Norrtälje kommun. Det gör att kommunen låg på plats 20 av 26 av 
Stockholms läns kommuner. Klotter är inget stort problem i vår kommun.
 
2. Vi vill ha ett tydligt svar på vad som åsyftas med ordet klotter. Var går gränsen mellan klotter och 
graffitti till exempel. Detta är viktigt på grund av punkten om beröringsförbud nedan. Vem är det som 
ska dra den gränsen och var finns i så fall de riktlinjerna om vart gränsen går mellan klotter och 
konst?
 
3. En skadegörelsepolicy? Om det med ordet klotter endast åsyftas den rubricerade brottskoden 
”klotter” som menar illegal skadegörelse så bör den byta namn till skadegörelsepolicy för att inte 
förknippas med konstformen som innehar samma namn och estetik. Ordet klotter bör helt tas bort i 
samtliga meningar. Att klottra på offentliga byggnader utan tillstånd är redan förbjudet enligt 
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lag och behöver ingen särskild policy. En klotterpolicy motarbetar lagliga alternativ till att fritt utöva 
sin konst.
 
4. Angående beröringsförbudet där det står att kommunen inte ska medverka i eller stödja 
verksamheter och evenemang som inte tar avstånd från klotter liknar den som tidigare användes i 
Stockholms stads klotterpolicy, kallad Nolltolleransen. Ett sådant förbud skulle ge förödande 
konsekvenser på kulturlivet i kommunen. Med hänvisning till policyn skulle det gå att stoppa eller 
omöjliggöra utställningar, festivaler och utbildningar som förknippas med klotter.  Det skulle innebära 
att te.x Norrtälje Konsthall inte kan visa streetart-utställningar, att de lokala kulturorganisationerna 
inte kan beviljas bidrag för workshops, fotovisningar eller utställningar med graffitikonstnärer. Skulle 
kulturlokaler förlora sina kommunala verksamhetsbidrag om de skulle satsa på ett sådant projekt? 
Det skulle också omöjliggöra öppna legala graffitti-väggar för den som vill prova på konstformen.
 
5. ”Inhyrda objekt exempel byggbodar och containers ska vara sanerade innan de kommer till 
Norrtälje kommun” innebär det att ett företag som anställt en målare att måla deras byggbodar och 
containrar kommer bli sanerade om de hyrs in till Norrtälje kommun? Tvångs-saneras det eller ges 
det böter? Vem ska stå för kostnaden?
 
6. ”Norrtälje kommun ska bedriva ett kontinuerligt attitydsprogram till elever och föräldrar för att öka 
möjligheten för barn och ungdomar att utvecklas i en miljö som är fri från riskfaktorer som missbruk 
och kriminalitet” varför koppla ihop missbruk och tyngre kriminalitet med klotter? Vi skulle gärna se 
källor på kopplingen mellan missbruk, kriminalitet och klotter?
 
Vi skulle förorda att det här dokumentet helt slopas eftersom vi inte kan se vad för nytta det faktiskt 
skulle göra eller att det skrivs om och benämns “skadegörelsepolicy”
Dock vill vi återigen påpeka att det är redan förbjudet enligt lag att klottra på offentliga 
byggnader utan tillstånd är och vi behöver ingen särskild policy.

Camilla Rydstrand (MP) lämnar in följande protokollsanteckning:  
Miljöpartiet deltar inte i beslutet. Vi är inte principiellt emot en klotterpolicy på så vis att vi såklart 
också vill eftersträva en klotterfri kommun. Dock presenteras denna policy, precis som i fallet med 
förslaget till integrationspolicy, helt utan någon form av bakgrundsbeskrivning som tydliggör hur den 
eventuella problembilden ser ut i kommunen. Utan problembeskrivning är det svårt att bilda sig en 
uppfattning om ifall åtgärderna är relevanta eller ett slag i luften. Dessutom finns redan i den Strategi 
för brottsförebyggande arbete som antogs 2017 ett fokusområde där det framgår att arbete mot 
klotter och annan skadegörelse ska prioriteras. En handlingsplan hade varit mer på sin plats, och 
direkta uppdrag till berörda delar av organisationen. Att ta fram nya övergripande styrdokument som 
lyfter frågor som redan tagits i tidigare strategier och policyer är inte ett effektivt utnyttjande av 
kommunens resurser.  

I policyn finns också skrivningar som är väldigt omfattande, exempelvis att kommunen inte ska stödja 
verksamheter som inte tar avstånd från klotter. Däri saknas ett resonemang om att det är 
skadegörelse som avses och inte ska tolkas som all form av gatukonst eller grafitti per definition får 
förekomma ens på ett lagligt sett. Att kommunen inte ska stödja verksamheter som stödjer 
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skadegörelse behöver vi inte skriva en policy om, det måste ju vara underförstått, eftersom det är 
olaglig verksamhet.

Yrkanden
Britt-Mari Bardon (V) yrkar avslag till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Anders Olander (C) och Robert Beronius (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Beslutsgång
Ordföranden ställer kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag mot Britt-Mari Bardons (V) 
avslagsyrkande och frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts som bifalls av Anders Olander (C) och Robert Beronius (L), och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Trygghets- och säkerhetskontoret
Författningssamlingen

Sida 45 / 57



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2021-06-07

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§131 Dnr KS 2021-844

Motionsredovisning 2021
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:
Kommunfullmäktige godkänner motionsredovisningen och lägger den till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska motionsredovisning göras två gånger per år, en gång i 
juni och en gång i december. För närvarande är 57 motioner under beredning. Av dessa förväntas 21 
stycken beredas av kommunstyrelsen innan nästa motionsredovisning i december i år.

Beslutsunderlag

§98 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Motionsredovisning 2021

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Kanslichef     
Norrtälje kommuns politiska sekreterare
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§132 Dnr KS 2021-837

Trygghets- och informationspunkter
Beslut
Ärendet utgår.

Beslutsunderlag

§100 Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende KSAU Trygghets- och informationspunkter
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§133 Dnr KS 2021-832

Samarbetsavtal mellan Norrtälje kommun och Norrtälje vatten och avfall 
AB
Beslut
Kommunstyrelsen godkänner samarbetsavtal mellan Norrtälje kommun och Norrtälje Vatten och 
Avfall AB enligt bilaga 1 till Kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtande den 12 maj 2021.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att ändra från att samarbetsavtalet föreslås gälla fram till 
utgången av 2024 till att samarbetsavtalet ska genomgå årlig revidering.

Sammanfattning av ärendet
I tjänsteutlåtandet lämnas förslag på samarbetsavtal mellan Norrtälje kommun och Norrtälje Vatten 
och Avfall AB. Samarbetsavtalet är av övergripande karaktär och reglerar ansvarsfördelning och 
principiella frågor inom ett antal områden som berör förhållandet och samarbetet mellan Kommunen 
och Bolaget. Det blir aktuellt framförallt när annat inte följer av bolagsordning, ägardirektiv eller det 
överlåtelseavtal som skrevs mellan parterna i samband med övergången av verksamheten. 
Samarbetsavtalet är viktigt då det bidrar till ökad tydlighet och skapar förutsättningar för ett bra 
samarbete mellan Kommunen och Bolaget utifrån de nya förutsättningar som bolagiseringen innebär.

Beslutsunderlag

§101 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Samarbetsavtal mellan Norrtälje 
kommun och Norrtälje vatten och avfall AB

Beslutande sammanträde
Yrkanden

Tommy Lundqvist (C) yrkar följande:
att ändra från att samarbetsavtalet föreslås gälla fram till utgången av 2024 till att samarbetsavtalet 
ska genomgå årlig revidering.

Camilla Rydstrand (MP) och Bino Drummond (M) yrkar bifall till Tommy Lundqvist (C) yrkande.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
Ordförande frågar sedan om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet Tommy Lundqvists (C) 
ändringsyrkande som bifalls av Camilla Rydstrand (MP) och Bino Drummond (M), och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
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Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen
Teknik- och klimatnämnden
Bygg- och miljönämnden
Norrtälje Vatten och Avfall AB
Juridikenheten
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§134 Dnr KS 2021-833

Destinationsråd för Roslagen
Beslut

1. Kommunstyrelsen beslutar godkänna införandet av ett kommunöverskridande 
destinationsråd för Roslagssamarbetet i enlighet med bilaga 1 under förutsättning att 
likalydande beslut fattas i Österåkers och Östhammars kommuner.

2. Utse Bino Drummond (M), kommunstyrelsens ordförande till kommunens ledamot i 
destinationsrådet.

3. Utse Mattias Larsson (Modern gastronomi), Erik Moberg (Eckerölinjen) och Lars Nylén 
(Roslagens sjöfartsminnesförening och Landsbygdsrådet) till ledamöter i destinationsrådet 
från Norrtälje.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsekontoret har haft ett uppdrag att bilda ett gemensamt destinationsråd för 
kommunerna Östhammar, Norrtälje och Österåker. Målsättningen med samverkan är att öka antalet 
besökare till Roslagen, öka kännedomen om Roslagen och att öka antalet sysselsatta inom 
besöksnäringen. Utgångspunkt i arbetet kommer att vara den gemensamma besöksnäringsstrategin.
Rådet kommer att ha fyra ledamöter från varje kommun; en förtroendevald och tre representanter 
från besöksnäringen.

Beslutsunderlag

§12 KSNU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Destinationsråd för Roslagen

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens näringslivsutskott förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Näringslivsenheten
Östhammars kommun
Österåkers kommun
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§135 Dnr KS 2021-854

Fördelning av medel för lokal utvecklingspeng år 2021
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta kommunstyrelsekontorets förslag till medelsfördelning för ”lokal 
utvecklingspeng”, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtande 6 maj 2021.
Kommunstyrelsens beslutar för egen del att bemyndiga kommunstyrelsens arbetsutskott presidium 
bevilja ytterliga medel för sex ytterligare ansökningar.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsekontoret föreslår att 12 ansökningar till kommunens ”lokal utvecklingspeng” beviljas 
helt eller delvis till en kostnad  på 225 tkr samt att ställningstagande kring ytterligare sex ansökningar 
tas senare. Totalt inkom 20 ansökningar fördelade på tre insatsområden.

Beslutsunderlag

§13 KSNU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Fördelning av medel för lokal 
utvecklingspeng år 2021

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Bino Drummond (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens näringslivsutskotts förslag med tillägget att 
bemyndiga kommunstyrelsens arbetsutskott presidium bevilja ytterliga medel för sex ytterligare 
ansökningar.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
näringslivsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Bino Drummond (M) 
tilläggsyrkande, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med tilläggsyrkandet.

Beslutet ska skickas till 
Näringslivskontoret
Författningssamlingen
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§136 Dnr KS 2021-301

Yttrande till kommunrevisionen gällande rapport – Granskning av 
exploateringsredovisning
Beslut
Kommunstyrelsen antar förslaget i enlighet med kommunstyrelsens tjänsteutlåtande
den 11 maj 2021

Sammanfattning av ärendet
De förtroendevalda revisorerna i Norrtälje kommun, har givit PwC i uppdrag att granska 
exploateringsredovisning. Revisionens sammanfattande bedömning visar att kommunstyrelsen inte 
säkerställer att exploateringsredovisningen sker enligt god redovisningssed och att den därmed inte 
bidrar till rättvisande räkenskaper. De ser samtidigt positivt på det arbete som pågår med att anpassa 
exploateringsredovisningen till god redovisningssed.
Kommunstyrelsen arbetar kontinuerligt med att uppdatera och säkerställa kontroll, styrning och 
uppföljning av de projekt som genomförs. En översyn och revidering av gällande styrdokument är 
påbörjat och beräknas bli klart under hösten 2021.

Beslutsunderlag

§102 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Yttrande till kommunrevisionen 
gällande rapport – Granskning av exploateringsredovisning

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
 

Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
Strategisk kvalitetsutvecklare
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§137 Dnr KS 2021-302

Yttrande till kommunrevisionen gällande rapport – Granskning av större 
investeringsprojekt
Beslut
Kommunstyrelsen antar yttrandet i enlighet med kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat 10 maj 
2021.

Sammanfattning av ärendet
De förtroendevalda revisorerna i Norrtälje kommun, har givit PwC i uppdrag att granska 
kommunstyrelsens samt teknik- och klimatnämndens arbete med större investeringsprojekt. 
Revisionens sammanfattande bedömning visar att kommunstyrelsen samt teknik- och 
klimatnämnden endast delvis säkerställer att styrningen och uppföljningen av större investeringar 
sker ändamålsenligt och med tillräcklig intern kontroll.
Kommunstyrelsen arbetar kontinuerligt med att uppdatera och säkerställa styrning, uppföljning och 
kontroll av de investeringsprojekt som genomförs. Bland annat har en översyn av för 
revisionsobjektet relevanta styrdokument påbörjats och beräknas bli klart under hösten 2021.

Beslutsunderlag

§103 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Yttrande till kommunrevisionen 
gällande rapport – Granskning av större investeringsprojekt

Beslutande sammanträde
Reservationer & protokollsanteckningar
Jacob Heitmann (SD) lämnar in följande protokollsanteckning:
Sverigedemokraterna håller med om revisionsrapportens rekommendationer. Det är därför glädjande 
att kommunledningen avser införa förbättringar under hösten 2021 och inför 2022.
Norrtälje kommun behöver införa ändamålsenlig projektstyrning inklusive rutiner och administrativa 
stödsystem. Vi utgår från att kommunledningen inser detta behov att det måste till kraftfulla 
förbättringar för att åstadkomma en effektiv verksamhet vad gäller projekthantering. Vi kommer, 
liksom säkert också kommunrevisionen, att följa de förbättringssteg som införs och ta initiativ om vi 
anser dessa steg otillräckliga.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
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Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
Strategisk kvalitetsutvecklare
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Motioner

§138 Dnr KS 2019-587

Svar på motion från Mikael Strandman (SD) avseende att lämna 
Mälardalsrådet
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad
 

Sammanfattning av ärendet
Sverigedemokraterna har via Mikael Strandman lämnat in en motion till kommunfullmäktige i vilken 
de föreslår att Norrtälje kommun ska begära utträde ur Mälardalsrådet.
Kostnaden för medlemskap i Mälardalsrådet är cirka 123 tkr per år. Utträde ur Mälardalsrådet får 
endast äga rum vid utgången av kalenderår. Anmälan om utträde ska göras till Mälardalsrådets 
styrelse senast den 31 december året innan önskat utträde.
Kommunstyrelsekontoret bedömer regional samverkan som betydelsefullt för Norrtälje kommuns 
fortsatta utveckling.

Beslutsunderlag

§106 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Svar på motion från Mikael Strandman 
(SD) avseende att lämna Mälardalsrådet

Beslutande sammanträde
Reservationer & protokollsanteckningar
Jacob Heitmann (SD) reserverar sig till förmån för sitt eget yrkande.

Yrkanden
Jacob Heitmann (SD) yrkar bifall till motionen.
Anders Olander (C) och Ulrika Falk (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Beslutsgång
Ordföranden ställer kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag mot Jacob Heitmanns (SD) yrkande, 
och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
som bifalls av Anders Olander (C) och Ulrika Falk (S).

Beslutet ska skickas till 
Ekonomiavdelningen
Motionären
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2021-06-07

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§139 Dnr KS 2021-1

Anmälan av delegationsbeslut till Kommunstyrelsen
Beslut
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbesluten och lägger dessa till 
handlingarna.

Beslutsunderlag

Delegationsbeslut 21-04-26 till 21-05-30
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Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§140 Dnr KS 2021-2

Meddelanden - anmäls i Kommunstyrelsen
Beslut
Kommunstyrelsen godkänner meddelandena och lägger dessa till handlingarna.

Beslutsunderlag

Meddelanden KS 210528
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